
 
 
 
 
 

 
Schriftelijke vragen VVD Nieuwkoop 
 
Onderwerp: recente uitspraken Raad van State m.b.t. intern salderen          
Ingediend op:  27 december 2024  
Door: P. Platen  
 
Geacht College,  
Op 18 december 2024 heeft de Afdeling bestuursrechtspraak van de Raad van State twee belangrijke 
uitspraken (ECLI:NL:RVS:2024:4923 en ECLI:NL:RVS:2024:4909) gedaan, waarmee de 
jurisprudentielijn over intern salderen is gewijzigd. In de kern bepalen de uitspraken dat intern 
salderen niet meer mag worden gebruikt bij de zogenaamde ‘voortoets’ voor vergunningaanvragen. 
Dat heeft gevolgen voor activiteiten en bouwprojecten van bedrijven in de nabijheid van Natura 2000 
gebieden, waarbij intern (en extern) salderen aan de orde is of was. Was omdat de Afdeling heeft 
bepaald dat haar uitspraak terugwerkt tot 1 januari 2020.  
 
Naar aanleiding van deze ingrijpende ontwikkeling heeft de VVD Nieuwkoop de volgende vragen: 
 
1. Bij hoeveel Nieuwkoopse bedrijven is in de periode 1 januari 2020 tot 1 januari 2025 sprake 
(geweest) van intern salderen op de ‘oude manier’ waardoor geen natuurvergunning nodig was en 
nu mogelijk wel? 
 
2. Gaat u -al dan niet met terugwerkende kracht- het nieuwe beoordelingskader voor salderen 
toepassen bij de desbetreffende aanvragen/verleende vergunningen op basis van de 
Wabo/Omgevingswet?  
 
3. Speelt de provincie -als bevoegd gezag voor natuurvergunningen- bij deze afweging een rol?  
Graag uw antwoorden toelichten.  
 
Als uw antwoord op vraag 2. “ja” is,  
4. Kunt u aangeven hoe u de herbeoordeling (is er alsnog een vergunningplicht?) gaat onderzoeken?  
 
5. Is daarvoor voldoende personele capaciteit beschikbaar, zo niet hoe gaat u dat dan aanpakken? 
 
6. Kunt u toelichten hoe u hierover gaat communiceren met de desbetreffende bedrijven? 
 
7. Verwacht u dat het nieuwe beoordelingskader leidt tot uitstel of afstel van plannen van bedrijven 
in Nieuwkoop? Bijvoorbeeld omdat de provincie door de uitspraken eerst nieuwe beleidsregels gaat 
opstellen, wat tijd kost.  
 
8. Kunt u aangeven of de uitspraken van de Afdeling ook gevolgen hebben voor 
woningbouwprojecten (gerealiseerd, lopend of nieuw)?  
Zo ja, om welke projecten gaat het en wat zijn de gevolgen?  
 


